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2023 – rok dalšího vinořského výročí

Dětský karneval s Dance Mission

Hledáme název pro sál
pod Normou

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Změna na postu ředitele školy
a změna kontaktu
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

od 1. 1. do 15. 1. 2033
ve Vinoři

www.trikralovasbirka.cz

KNIHOVNA

Změna na postu knihovnice
a změna kontaktu
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Od září má Vinoř pod Normou nové mul�funkční
centrum s kavárnou, klubovnou a velkým sálem.
Prostor je to krásný a sál by si jistě zasloužil
i krásný název. Kdybyste nám svými tipy
pomohli, jak jej pojmenovat tak, aby měl název
myšlenku a zároveň šanci se ujmout, budeme
rádi. Přemýšlejte nad �m, já vám za�m popíšu,
co už se ve velkém sále s�hlo odehrát.
V den slavnostního otevření 4. září tady
proběhla vernisáž výstavy studentských archi-
tektonických návrhů s novými nápady pro Vinoř,
promítání filmu Lotrando a Zubejda a divadelní
představení Dovolená po česku.
Proběhly tu komunální volby a brzy zde pro-
běhnou i ty prezidentské. Zvolení zastupitelé tu
na prvním zastupitelstvu složili své sliby.
A budou se tady konat i všechna zastupitelstva.
Prostory posloužily celotýdenní výstavě o česko-
slovenských legionářích v Rusku. Baráčníci tu
měli svou oslavu a provedli pořádnou zkoušku
kapacity.

Noci literatury a velký koncert žáků hudebních
oddělení ZUŠ Folklorika znovu ověřily akus�cké
vlastnos� sálu. A ty jsou velmi dobré!
Prostory přežily skautskou vánoční besídku
a posloužily i jako místo předvánočního setkání
ukrajinských rodin, které do Vinoře utekly před
ruským terorem.
Žáci naší školy si zde mohly poslechnout scénické
čtení, proběhla zde i mikulášská taneční zábava.
Není to úplný výčet akcí, ale pro ilustraci snad
stačí.
V sále je zkrátka možné promítat filmy, hrát
divadlo, koncertovat, pořádat výstavy, přednášky,
školení... Je zde k dispozici projektor, světelná
a zvuková technika ve velmi důstojné kvalitě.
Jsou tu pohodlné židle, celkově působí prostory
velmi útulně a sympa�cky.
A kromě toho se v místě nacház í i ta
zmíněná kavárna, otevřená každý den od osmi
do osmi.
Doufám, že už vás během čtení nějaký skvělý
a úderný název napadl. Napište nám jej do
Komunitního centra VINCENT do 31. 1. 2023.
Kontakt: marketa.kilingerova@praha-vinor.cz

Bude skvělé, pokud naše nové kulturní
a společenské centrum pojmenujete právě vy!

Mar�n Mach, radní za SPV

Psal se rok 1988, a jakkoliv se takzvaný východní
blok zřetelně začínal drolit, z pohledu žáka
sedmé, respek�ve osmé třídy vinořské základní
školy (tedy mě) se toho zase tak moc nedělo.
Událos� v Polsku či Maďarsku zkrátka do našeho
husákovského bezčasí zasahovaly ještě z příliš
velké dálky na to, aby se dalo doufat v nějaké
brzké změny i v Československu. Jedna událost
toho roku se ale zřetelně vymykala všemu, co
jsem až doposud v naší městské čás�
zažil. Představte si, že se ten rok
odehrával ve znamení deví� set
let od první písemné zmínky
o Vinoři! Údajně auten�cká
lis�na z roku 1088, v níž král
Vladislav II. věnoval Vinoř
vyšehradské kap i tu le ,
zavda la př íč inu k ce lé
řadě obecních oslav a akcí.
Zaj ímavou př ipomínkou
oněch superkulatin dodnes
zůstává publikace z pera pana
kronikáře Klifnera Vinoř – 900 let.
Netrvalo dlouho a přišla sametová revoluce.
A po ní už se toho dělo tolik, že na nějaké další
oslavy „vinořských narozenin“ nebylo na dlouho
ani pomyšlení. Vlastně až do roku 2008, kdy se
tehdejší vedení MČ v čele se starostou
Fran�škem Švarcem rozhodlo připomenout si
devítisté dvacáté výročí. Oslavy připadly na
posvícenský víkend v polovině září a jednalo se
o opravdu nezapomenutelné dny ve znamení
průvodů, výstav, setkání i ocenění zasloužilých

občanů a dalších příznivců Vinoře. Důležitý byl
i závěr roku: vůbec poprvé jsme zažili tzv.
Vinořský advent, kdy se vyzdobil a rozsví�l strom
na náměs� a každou neděli se v kostele odehrál
jeden adventní koncert.
Na základě této velmi příjemné zkušenos� se
pak v roce 2013 uskutečnila oslava „půlkula�n“,
tedy deví� set dvace� pě� let od první písemné
zmínky. Tato slavnost byla sice podstatně

skromnější, ale přesto důstojná
a zajímavá.

A na připomínku devíti set
třice� let už si určitě všichni
vzpomínáte. Velký průvod
V i n o ř í , s p o l e č e n s k é
s e t ká n í v s o ko l ov n ě ,
památná módní přehlídka
na náměs�, vyhlídkové lety
helikoptérou, vytvoření

„tr ičkového“ rekordu na
fo tba lovém hř i š t i nebo

křest publ ikace Vinořské
vzpomínky , kterou sestavila Klára

Löwensteinová, to vše je určitě ještě v živé
paměti.
Jenže ouha – od těch časů uplyne
v roce 2023 dalších pět let! Čili – čeká nás
oslava dalších půlkulatin. A to bohužel
v časech, které budou mít do nějaké
konjunktury nejspíš hodně daleko a kdy
budeme patrně častěji skloňovat slova plyn,
elektřina či složenky než kultura, zábava
a oslavy… V jedné sousední městské čás� tak

zrušili všechny obecní kulturní akce až do
konce března z důvodů nutnos� šetřit všude
tam, kde je to možné.
Nechci legi�mitu takového rozhodnu� jakkoliv
zpochybňovat. Mám nicméně za to, že šetřit
právě na kultuře znamená mimo jiné připravovat
občany o možnost se scházet a užívat si společné
zážitky z uměleckých nebo třeba jen čistě
zábavných akcí. Historie nás učí, že právě takové
okamžiky často dodávají lidem sílu a chuť
vzdorovat nelehkým životním situacím. A nebo
se třeba jen společně něčemu zasmát, což
opravdu někdy znamená víc, než by se mohlo
zdát.
Doufám proto, že se už brzy budete setkávat
s logem „Vinoř: 935 let“ na plakátech a v pro-
pagaci v novinách, na webových stránkách
a sociálních sí�ch. Už od prvních měsíců roku
pro vás chystáme řadu akcí jak tradičních, tak
zcela nových a v pravdě jubilejních. Osobně bych
byl moc rád, kdyby se letos podařilo přimět
všechny vinořské organizátory a protagonisty
kulturních akcí k tomu, aby se o nadcházející
oslavy v dobrém slova smyslu podělili a v co
nejširší míře na nich i spolupracovali. Když se
navíc podaří vymyslet celoroční program tak,
aby si v něm každý našel to, co ho osloví a potěší,
pak už bude moje spokojenost úplná. Potom už
bude stačit jen málo: abychom si stejně kulturně
vyšperkovali i výročí devítisté třicáté šesté,
sedmé, osmé a deváté… A na to devítisté
čtyřicáté se zase poohlédli po nějaké té
helikoptéře nebo překonání dalšího rekordu!

Robert Ry�na, místostarosta

Neděle 22. 1. 2023 od 15 do 17 hodin
v sále pod Normou

Doufám,
že přijdeš!

Po dlouhé přestávce se opět vrací tradiční
dětský karneval, který dě� milují již po celé
generace. Ten letošní bude v nových prostorách
v sálu pod Normou se zázemím kavárny,
v nabídce bude speciální karnevalové menu.
Komun i tn í cent rum VINCENT spo lečně
s profesionální agenturou Dance Mission
a jejími čtyřmi animátory, připraví pro dě�
dvouhodinový program plný barev, zábavy,
soutěží, her a odměn.
Protože kapacita sálu je omezena, je třeba si
zajistit vstupenky. Prosíme, abyste se stavili
v knihovně a vstupenky si vyzvedli. Případně
napište na marketa.kilingerova@praha-vinor.cz
a domluvte si jiný termín předání vstupenek.

Těšíme se na všechny karnevalové kostýmy
a masky!

pour féliciter
2023

pour féliciter
2023

NOVOROČNÍ ANKETA ZASTUPITELŮ

Co přejete Vinoři
do roku 2023?
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INFORMACEZÚŘADU
Komu se nelení, tomu se
zelení???
Někomu se opravdu nelenilo a ukradl nám od
cyklostezky u zámecké zdi několik kusů
vzrostlých bobkovišní. Ano, opravdu byly krásné!
Velmi nás těší, že se vám líbily! Ale měly být
potěchou pro všechny kolemjdoucí č i
kolemjedoucí!!! Pokud po stejných toužíte,
příště se na nás obraťte. Rádi vám poradíme,
kam si pro ně můžete dojet a koupit si je!

Nerovný boj zelených ploch
s auty nejen pod Normou
Někdy si říkám, má to vůbec cenu? Chceme tu
zelené plochy, kvetoucí záhony a stromy? Mít

radost, když půjdete obcí a bude na co koukat?
Nebo se jen raději prodírat velkým parko-
vištěm? Vypadá to, že to druhé…
Zaparkovat ve Vinoři je problém, to bezesporu.
A je to téma, které by vydalo na všechny stránky
těchto novin.
Ale nově založené suché štěrkové záhony a nově
vysazené stromy pod Normou žádná parkovací
místa neubrala a při troše vůle je u nich možné
i zaparkovat, aniž by se záhony zničily... A to se
nejedná jen o nové záhony. Stačí se podívat, jak
auta úplně rozjezdila travnatou plochu podél
ulice K Obůrkám.
Již při samotném sázení rostlin a stromů před
zraky nevěřících pracovníků vjížděla auta přímo
do záhonů… Bohužel ani provizorní zábrany

v podobě dřevěných kůlů a bíločervené pásky
mnoho řidičů od vje� do záhonu neodradí. A asi
ani nedonutí zamyslet se, proč tam ty
nevzhledné pásky jsou…
V nejbližší době budou záhony ochráněny
atrak�vními železnými sloupky. Celou lokalitu
vhodným způsobem doplní a zeleň podél
komunikace ochrání. Věřím, že pak už bude
možné obojí. Zaparkovat a současně se potěšit
pohledem do zeleně.

Ing. Jana Vaculová, referentka veřejné zeleně

Někdy je to dřív než na nové šaty. Soused něco
udělá, vy na to zareagujete a za chvíli zjis�te, že
máte krásný sousedský spor. Anebo zjis�te, že
zničehonic máte drsný konflikt v rodině. Ať už
mezi manžel i č i partnery, tak kl idně
mezigenerační. Nebo spor s kolegy na pracoviš�
či obchodními partery.
Je to věc, kterou nenaplánujete, kterou si
nepřejete, ale najednou je tu a vy kvůli ní
nemůžete spát. Jak to, že to zašlo takhle daleko?
A jak z toho ven?
Udělám drobnou odbočku. Už vás někdy bolel
zub? Opravdu bolel? S tím si zpravidla sami
neporadíte. A je dobré zajít za někým, kdo
zubům rozumí. Ne ke kovaříčkovi, ale k zubaři.
A radši dřív než pozdě. Možná na zubařském
křesle zažijete pernou chvilku, ale na konci je
zpravidla úleva.
Podobné je to se spory. Akorát místo zubaře
jděte na mediaci. Není to meditace. Mediace.
Česky by se řeklo zprostředkování. Název
mediace je odvozen od la�nského mediare, což
znamená být uprostřed.
A to skutečně mediátor dělá. Je nestranný a tak
uprostřed, jak je to jen v lidských silách možné.
V kostce jde o to, že mediátor pomáhá oběma
stranám jakéhokoliv sporu najít a popsat
konfliktní body a třecí plochy.

Mediace může pomoci, když už si sami pomoci nedokážete
Pomáhá jim nahlédnout pozici druhé strany
a hlavně jim pomáhá najít nové nastavení
vztahu tak, aby se minimalizovaly třecí plochy
a omezily věci, které jsou problema�cké. Hledá
se cesta ke smíru, který je pro obě strany
přijatelný.
Mediace se nevyřeší za hodinu, většinou je to
běh na delší trať a může zabrat i několik sezení,
než se dospěje k nějakého dohodě. A může se
stát, že se nakonec dospěje jen k nedohodě.
Tak to prostě je.
Mediace je diskrétní nástroj. Mediátor i strany
sporu se ve smlouvě zavazují, že všechno, co na
mediaci zazní, je důvěrné.
Mediace je placená služba. Ale jestli se někdo
ocitá na prahu rodinného či sousedského sporu,
je mnohem snazší spor vyřešit pomocí mediace
už v počátku, než když nabude obřích rozměrů,
začnou se přepisovat poslední vůle, pode-
pisovat rozvodové žádos� či podávat trestní
oznámení. Poskytovatele mediace snadno
najdete na internetu na adrese:
h�ps://mediatori.jus�ce.cz/.
Doufám, že tyto rady nebudete nikdo
potřebovat, a hodně bych si přál, aby byly
zbytečné. Kdyby ale nebyly, tak víte, kde můžete
hledat pomoc.

Mar�n Mach, radní za SPV

ZPRÁVYZ RADY
Dne 16. 11. 2022
Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
vyhlášení příjmu žádos� o jednorázový dar ve
výši 10 000 Kč na podporu ak�vit v roce 2023
a vyhlášení příjmu žádos� o účelovou dotaci na
provoz či inves�ční záměr v roce 2023. Dotace
a dary jsou určeny pro neziskové a zájmové
organizace, sportovní kluby, sdružení, kulturní
organizace, zapsané spolky a podobné subjekty,
které na území MČ Praha-Vinoř provozují svoji
činnost za účelem podpory sportu, kultury,
komunitního života, seniorů a mládeže nebo
v blízkos� MČ Praha-Vinoř provozují svoji
činnost za účelem podpory sportu, kultury,
komunitního života seniorů a mládeže
a významnou měrou jsou jejich členové
obyvateli MČ Praha-Vinoř. Termín odevzdání
žádostí je nejpozději do 15. 1. 2023.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje dotaci
ve výši 5 000 Kč na akci Mikuláš – Vinoř z. ú.
Pontes z rozpočtu MČ Praha-Vinoř na rok 2022.
Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
Volební řád pro volbu zástupců zákonných
zástupců žáků do Školské rady při ZŠ a MŠ Praha-
-Vinoř, konanou dne 24. 11. 2022.

Dne 30. 11. 2022
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje žádost
pekárny a cukrárny Marcipánka a nebude
navyšovat nájemné o procentuální nárůst
vykazované míry ročního růstu indexu
spotřebitelských cen za rok 2022.

Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
prodloužení smlouvy o nájmu informační
vývěsky v ulici Mladoboleslavská uzavřené
s nájemcem: Veronika Ferencová (dvě vitríny),
Muzeum hl. m. Prahy, ANO 2011, ODS, Sdružení
pro Vinoř, TJ Sokol Vinoř, KDU-ČSL, spolek
Pastvina, ČSSD, spolek Kultura Vinoř (dvě vitríny)
na dobu od 1. 1. 2023 do 31. 12. 2023 za
nájemné ve výši 500 Kč/rok včetně DPH
v zákonné výši za jednu vitrínu.

Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
uzavření smlouvy o nájmu informační vývěsky
v ulici Mladoboleslavská s nájemcem Libeňský
mourek, IČO 17187087, na dobu od 1. 1. 2023
do 31. 12. 2023 za nájemné ve výši 500 Kč/rok
včetně DPH v zákonné výši.

Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
poskytnutí ubytování občanům z Ukrajiny
a pověřuje starostu podpisem smluv s nájemci
v bytech Mladoboleslavská 13, Bohdanečská
250 a Křemílkova 245 po dobu 3 měsíců, tedy
od 1. 12. 2022 do 28. 2. 2023.

Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
bezplatný pronájem sálu a klubovny pod
Normou pro: p. o. Vincent, p. o. ZŠ a MŠ Vinoř,
akce pořádané MČ Praha-Vinoř nebo pod její
záš�tou, a snížené nájemné pro nekomerční
akce ve výši 50 % původního nájmu sálu

Projednáno v radě MČ, výpisky z usnesení

a klubovny pod Normou pro spolky, sdružení,
organizace sídlící v MČ Praha-Vinoř.

Rada městské čás� Praha-Vinoř zřizuje komise
rady v počtu členů 5, a to od 1. 11. 2022 takto:
1. komise sociální a pro zdravotnictví
2. komise pro spolky a církve
3. komise pro digitalizaci
4. komise pro dopravu
5. komise pro sport
6. komise pro územní rozvoj
7. komise pro životní prostředí

Rada městské čás� Praha-Vinoř jmenuje komise
ve složení:
1. komise sociální a pro zdravotnictví:
Mgr. Kateřina Hájková (předseda), členové:
Lea Šimonovičová, Ivana Zikmundová, Markéta
Kilingerová, Helena Švarcová
2. komise pro spolky a církve:
Pavel Karička (předseda)
3. komise pro digitalizaci:
Tomáš Vohnický(předseda)
4. komise pro dopravu:
Mgr. Michal Capko (předseda)
5. komise pro sport:
Tomáš Vohnický (předseda)
6. komise pro územní rozvoj:
Ing. Michal Biskup (předseda jmenovaný radou
MČ dne 7. 12. 2022)

7. komise pro životní prostředí:
Mar�na Řebíček (předseda)

Vážení spoluobčané, jako předseda Komise
pro územní rozvoj bych Vás rád vyzval,
pokud máte zájem pracovat příští 4 roky
v této komisi, abyste se mi laskavě, do konce
ledna, ozvali na e-mail starosta@praha-
vinor.cz kde uvedete krátkou informaci
obsahující Vaše základní nacionále a stručný
popis erudice v oboru (stavební inženýr/ka,
architekt/ka, urbanista/ka, praxe v oboru
a podobně). Děkuji Michal Biskup

Dne 7. 12. 2022
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje výběr
zhotovitele na realizaci projektu Cyklostezka
podél ul. Mladoboleslavská na základě
poptávkového řízení – firmu PRO-CONSULT s.r.o.,
IČ: 26509172, která podala nejnižší nabídku, a to
za 265 500 Kč bez DPH (další nabídky byly za
667 700 Kč a 329 040 Kč),
a p o v ě ř u j e s t a r o s t u
k uzavření smlouvy o dílo
sfirmou PRO-CONSULT s.r.o.,
Jankovcova 1055/13, 170 00
Praha 7.

ZPRÁVYZEZASTUPITELSTVA
Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
schvaluje termíny jednání zastupitelstva v roce
2023 (vždy pondělí od 18 hodin) takto: 27. 2., 24.
4., 19. 6., 18. 9., 20. 11., 18. 12. 2023.

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
schvaluje:
1. rozpočet p. o. ZŠ a MŠ Praha-Vinoř dle
předloženého návrhu.
2. rozpočet p. o. Vincent dle předloženého návrhu.

3. rozpočet MČ Praha-Vinoř na rok 2023 dle
předloženého návrhu.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř Jmenuje
členy kontrolního výboru: JUDr. Jana Červenku,
Ing. Josefa Ducháčka, Mgr. Kamilu Brunovskou,
Mgr. Petru Matouškovou.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř Jmenuje
členy finančního výboru: Mgr. Michala Zítka,

Projednáno v zastupitelstvu MČ dne 21. 12. 2022, výpisky z usnesení
Ing. Markétu Melicharovou, Kristýnu
Špaňhelovou a Mgr. Hanu Kašparovou.

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
schvaluje darování pozemků v k. ú. Vinoř:
par. č. 1337/58, orná půda, o výměře 21 m²,
par. č. 1336/37, ostatní plocha, o výměře 845 m²,
par. č. 1337/99, ostatní plocha, o výměře 33 m²,
zapsaných na listu vlastnictví číslo 863
v katastrálním území Vinoř od paní J. K.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř souhlasí
s výkupem pozemku par. č. 1362/2 – ostatní
plocha, silnice, o výměře 856 m², zapsaném na
listu vlastnictví číslo 1976
v katastrálním území Vinoř
od firmy DELTA-SYCHROV,
s .r.o . , IČ: 24848361 za
symbolickou cenu 50 000 Kč.

← Vyvrácené zábrany v ulici U Bakaláře
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Zeptali jsme se našich zastupitelů
Co přejete Vinoři do roku 2023?

Ing. Michal Biskup
starosta MČ Praha-Vinoř (SPV)

Doba se neustále zrychluje
a věci, které se dříve zdály
nemožné, nám zevšedněly.

Klasik by napsal: Vymknuta z kloubů doba šílí.
Inflace dosahuje ke dvace� procentům, válka za
humny, je tu reálná možnost nedostatku plynu
nebo blackoutu, zvýšení počtu obyvatel
o desítky procent… to vše jsou věci, na které
bude muset Vinoř umět reagovat.
Proto bych Vinoři přál, aby nelehkými vodami
proplula hladce a bezpečně, aby se hledala
dlouhodobě udržitelná řešení. Zároveň je moc
důležité, aby se pod ekonomickým tlakem
nezapomínalo na pomoc ohroženým skupinám
obyvatel a aby lidé měli i v těžkých chvílích
k sobě tak blízko, jako když se spojili v boji pro�
covidu nebo při pomoci lidem postiženým
válkou.
Přeji Vinoři do roku 2023, abychom táhli společně
za jeden provaz tím správným směrem.

Ing. Lenka Hluší, Ph.D.
místostarostka (SPV)

Vinoři do nového roku přeju
realizaci "kamenné" okružní
křižovatky, co nejméně doprav-

ních omezení, která budou spojena nejen
s touto realizací, ale i s novou výstavbou ve
Vinoři a okolí. Vinořákům pak přeju pevné
zdraví, klid, toleranci a nadhled.

Robert Ry�na
místostarosta (SPV)

Vinoři na začátku roku přeji,
aby těch následujících dvanáct
měsíců bylo pokud možno

normálních. Dvě covidové sezony a následná
válka na Ukrajině a její následky nás od něčeho,
čemu bychom mohli říkat „normální časy“,
značně vzdálily. Moci si proto na konci roku 2023
říci „letošek byl vlastně takový normální“ by byla
už sama o sobě výhra… Samozřejmě si
uvědomuji, že má tohle přání k reálnému
vyplnění hodně daleko. Doufám proto, že
alespoň část z toho, co bude v průběhu roku
„nenormální“, bude alespoň trochu příjemné.
Například oslavy 935 let od první písemné
zmínky o Vinoři! Jakkoliv je to výročí nekulaté
a jakkoliv jsou naše zdroje na jeho připomenu�
omezené, určitě se mu budeme v průběhu roku
věnovat řadou akcí. O tom ale píšu na jiném
místě tohoto časopisu, takže bych tento prostor
rád využil k vyslovení ještě jednoho přání. To�ž
aby se nám podařilo vytvořit skutečně živé
kulturní a společenské centrum Vinoře
v novém mul�funkčním prostoru pod Normou.
Mně osobně se v něm splnilo hned několik
přání: máme tu teď vlastní moderní sál pro
divadlo, koncerty, výstavy či setkávání všeho
druhu, a ještě v kombinaci s kavárnou a klubo-
vnou! Jedním z úkolů, které jsem pro rok 2023
stanovil, je nalézt pro tyto prostory co největší
uplatnění tak, aby měli všichni Vinořš� chuť sem
chodit a setkávat se tu co nejčastěji. Ovšem ani
splnění tohoto přání nebude snadné – ale
myslím, že má rozhodně smysl pro něj udělat
maximum. Takže se s vámi těším ve výročním
roce 2023 na viděnou – a to nejen pod Normou,
ale i na Hoffmanově dvoře, v zámeckém areálu
Ctěnice, v sokolovně, Centru Mariapoli a všude
tam, kde bude žít Vinoř zajímavou kulturou.

Mgr. Mar�n Mach
neuvolněný radní (SPV)

Každý, kdo někdy seděl
v čekárně u doktora, ví, že
popřát hodně zdraví určitě

neuškodí. Takže všem ve Vinoři hodně zdraví
přeju.
Koncem roku rada schválila vznik Komise
sociální a pro zdravotnictví. Nikdy nic
takového ve Vinoři nebylo. A já bych si přál,
aby to byla ta nejzbytečnější komise, aby
neměla nic na práci a nemusela nic řešit.
To je v rovině zbožného přání. Tuším však, že tu
nějaká agenda bude a nějaká témata se objevují.
Ale abychom nevařili z vody, vymysleli jsme
s šéfkou komise Katkou Hájkovou, že
potřebujeme mít ve Vinoři sociálního pracovníka.

Alespoň na částečný úvazek. Prostě proto, aby
nám někdo, kdo oblasti rozumí, pomohl
zmapovat situaci.
Mé přání je, aby zjis�l, že je u nás všechno
v pořádku. Moc bych si to přál. Tuším však…
Ale je tu Katka Hájková a její komise a to mi dává
naději, že jestli se objeví nějaký problém, že se
přemění v pozi�vní zkušenost. To bych si to�ž
přál. Měnit problémy na pozi�vní zkušenost.
Kromě sociální a zdravotní komise vznikla
i komise pro životní prostředí. Ta má už na co
navázat, v minulos� jsme měli výbory, které se
tématu životního prostředí věnovaly. Přeju si,
a možná vám přijde, že se opakuju, aby ani tato
komise nemusela nic řešit.
Ale to je v rovině zbožného přání. Tuším však, že
tu nějaká agenda bude a nějaká témata se už
objevují.
A šé�a komise Mar�na Řebíček i další členové
komise se už zúčastnili pracovní skupiny, která
řeší, jak zavlažovat golfové hřiště, aniž by přitom
vyschl Vinořský potok. Je to zajímavá věc, která
se dá technicky řešit, jen se to musí dobře
vymyslet. Skvělé je, že současný majitel golfu to
vymyslet chce.
A já si přeju, aby se to povedlo. Golf je prostě na
dlouho náš soused, letos se na něm už začne
naostro hrát. Přijdeme tak o krásné procházky
zvlněnou prérií. Ale máme stále možnost jít na
procházku skoro kamkoliv do okolí Vinoře.
Vinoři a všem jejím obyvatelům pak přeju hezký
zbytek roku, který snad už přinese do Evropy mír
a klid.

Milan Antoš
uvolněný radní (ODS)

Především klid a mír. Z věcí,
které nás čekají v příš�m roce,
bych rád, aby MŠ a ZŠ

pokračovaly a navázaly na skvělou práci končícího
pana ředitele. Abychom zlepšili a vybudovali
sportoviště, která nám chybí.
Propojili cestičkou rybníky Velká Obůrka
a Cukrovarský rybník tak, aby i s kočárkem byla
cesta schůdná bez větších problémů.

David Smoljak
zastupitel (SPV), senátor PČR

Do Vinoře jsme se s ženou
přistěhovali před osmnácti
lety. A vzpomínám si, že nejvíc

se nám tehdy líbilo, kolik je tady zeleně.
A k tomu rybníky a les za humny. Za těch
osmnáct let se toho hodně změnilo a musím říct,
že převážně k lepšímu. Jasně, přibylo aut
i dopravních kolon, ale také chodníků,
cyklostezek, občanské vybavenos�, dětských
hřišť i parků. A zeleně rozhodně neubylo, spíš
naopak, podařilo se vysázet nové aleje a nad
Obůrkami vznikla jedinečná komunitní zahrada.
Vinoři proto i do příš�ho roku přeju, aby si
i nadále uchovala svůj jedinečný ráz, který
spojuje výhody života ve městě i na vsi.

Mgr. Kateřina Hájková
zastupitelka (SPV)

Rok plný výzev. Byl to rok
plný z m ě n . Stala jsem se
zastupitelkou a naše rodina se

rozrostla o nového člena. Mnohem víc něž kdy
před�m vnímám, že v této, pro mnohé náročné
době, je třeba být k sobě navzájem všímaví
a laskaví. Coby předsedkyně komise pro
zdravotně sociální oblast, která je mému srdci
blízká, se s ostatními členy komise chceme
zaměřit na zmapování potřeb mládeže, rodin
i seniorů. Jak? Plánujeme zaměstnat sociálního
pracovníka, který by pracoval jen pro Vinoř. Jeho
úkolem bude zjis�t, co která skupina obyvatel
potřebuje a jak na tyto potřeby můžeme
reagovat už nyní.
Dlouhodobá vize spojená s péčí o imobilní
seniory je vybudování denního stacionáře, který
by sloužil Vinořákům, kteří žijí ve svých rodinách,
ale zároveň potřebuj í intenzivní péči
a doprovázení. V příš�m roce chceme navš�vit
denní stacionáře v ostatních městských částech
a inspirovat se, jak by mohl vypadat ten
vinořský.
Ve zdravotní oblas� bude třeba rozšíření nabídky
zdravotní péče ve Vinoři, kterou v následujících
letech čeká značný nárust počtu obyvatel.

Do agendy naší komise patří i péče o cizince žijící
ve Vinoři a v tuto chvíli je to hlavně pomoc
ukrajinským rodinám, které zde potřebují
přečkat do doby, než se budou moci vrá�t domů.
Vinoř mám ráda a ráda pro ni pracuji. A tak nám
všem, kteří ve Vinoři žijeme, přeji naději, velkou
kopu naděje, že nám další rok přinese klid,
stabilitu a jistotu, že vše, co máme před sebou,
zvládneme. Jen se nesmíme přestat zajímat o lidi
kolem sebe a musíme zůstat otevřeni novým
příležitostem, jak si navzájem pomáhat.

Mgr. Hana Šůrová
zastupitelka (SPV)

Přála bych si pro nás pro
všechny klidnější rok, ideálně
bez velkých zvratů a zásadních

výzev, jakým jsme byli nuceni čelit v letech
předcházejících. Válka samozřejmě ještě potrvá;
snad budeme mít dostatečnou výdrž v podpoře
jak Ukrajinců bojujících, tak i našich nových
spoluobčanů, kteří sem k nám prchli před
nebezpečími války.
Budoucnost Vinoře vidím navzdory všem
současným krizím celkem růžově, a to z jednoho
prostého důvodu: Vinoř podle mne je v dobrých
rukou. Úspěšnost předchozího vedení naší
městské čás� jasně potvrdily podzimní volby
a navíc do týmu Sdružení pro Vinoř nově přibyly
zásadní posily. Mám na mysli jmenovitě Katku
Hájkovou, která se věnuje sociální oblas�,
a Mar�nu Řebíček v čele Komise pro životní
prostředí, která má úžasný smysl pro zkrášlování
veřejného prostoru. Obě jsou to nesmírně
schopné ženy a věřím, že i díky jejich působení
bude Vinoř dále vzkvétat. Dále jsou tu staré
tváře, nicméně v nových rolích: Lenka Hluší nově
jako místostarostka, Mar�n Mach jako radní pro
životní prostředí, oba pracující s mimořádným
nasazením a obětavos�. Samozřejmě nesmím
zapomenout zmínit Roberta Ry�nu, který svými
kulturními počiny pozvedává ducha Vinoře, a už
vůbec ne Michala Biskupa, nesmírně schopného
a výkonného starostu s velkým tahem na
branku. Tenhle tým lidí a vědomí toho, že se ve
své činnos� opírají o celou řadu dalších ak�vních
Vinořáků, mě naplňuje důvěrou v to, že do
budoucna skutečně je na co se těšit.

Ivana Zikmundová
zastupitelka (SPV)

Pevně věřím, že i nadále bude
Vinoř vzkvétat tak jako
během posledních let.

Ano, přibude několik desítek nových bytových
domů a s �m i plno nových spoluobčanů. Záleží
mně na tom, aby se noví lidé v naší městské čás�
dobře adaptovali. Chtěla bych, aby všichni
občané komunikovali zejména mezi sebou
a přinášeli náměty a podněty co změnit, co ještě
kde vylepšit. Záleží mi na zachování přírody
a krajiny v naší krásně zelené městské čás�.
I nadále bude mou snahou být nápomocna
vinořským seniorům a být s nimi v kontaktu,
minimálně tak jako doposud. Podílet se na
přípravě programů, výletů... a snažit se, aby
denní stacionář pro seniory se stal v průběhu let
i realitou.
Jako členka dvou komisí (sociální a pro
zdravotnictví a pro životní prostředí) se chci
aktivně snažit s kolegy např. z j i šťovat
a posléze získávat finanční podpory pro
plánované činnos� těchto komisí ze zdrojů EU
a ČR k tomu určených a účelně je investovat do
prospěšných projektů v naší Vinoři. Mo�o:
S chu� do toho, půl je hotovo.

Fran�šek Švarc
zastupitel (ODS)

Jako současný zastupitel
a bývalý předseda Výboru pro
spolky a církve přejeme spolu

se všemi členy Sokola, zahrádkářů, rybářů,
myslivců, baráčníků a církve všem lidem dobré
vůle do roku 2023 jen to nejlepší, klid, mír,
přátelství a porozumění.

Mgr. Michal Zítek
zastupitel (ODS)

Nejdřív jsem si ř íkal , že
rozhodně nebudu přát něco
jako klid a mír, protože to je

hrozné klišé a vlastně i nic neříkající. Poté jsem
si ale uvědomil, že to naopak aktuálně říká velmi
mnoho. Popřál bych Vinoři a všem Vinořákům
klid a mír na všech frontách, na kterých se
pohybují. Ať rok 2023 přinese mnoho pozi�v-
ních momentů a zážitků. Nezapomínejme ale, že
je potřeba pro ty pozi�vní zážitky také něco
udělat a snažit se jich dosáhnout. A s pozi�vním
přístupem a úsměvem na rtech je to mnohem
jednodušší. Ať se Vinoři a nám všem v roce 2023
splní vše, po čem toužíme. Nebo alespoň větší
část.

PhDr. Dagmar Petrová
zastupitelka (ODS)

Milí občané Vinoře, za sebe
přeji všem v této neklidné
době, aby rok 2023 přinesl do

Vašich domovů naději, že bude rokem
klidnějším, ke kterému můžeme přispět
všichni dobrou náladou a rados� z maličkos�.
Jsou oblasti, které si, bohužel, nemohou
sednout k domácímu krbu a vychutnávat
atmosféru tohoto svátku v kruhu rodinném.
svátku, který přináší nové naděje, přání, tužby
a předsevze�. A proto jim i my všichni popřejme,
aby i pro ně byl rok 2023 rokem nových nadějí.
Ať nám všem rok 2023 přinese hodně byť jen
třeba malých rados�.

Markéta Marešová
zastupitelka (ODS)

Milí Vinořáci, v roce 2023 Vám
přeji hlavně hodně zdraví,
štěs�, lásky a především život

v míru. To, co my považujeme za samozřejmost,
bohužel neprožívají naši spoluobčané z Ukrajiny.
A tak si važme každého dne, kdy si můžeme hrát
se svými dětmi, jít do práce nebo jenom
odpočívat. Neřešme malichernos� a užívejme si
život, jaký máme.

Jiří Kazil
zastupitel (Libeňský mourek)

Všem Vinořáků přeji hlavně
zdraví a splnění všech přání.

Marek Bezkočka
zastupitel (Libeňský mourek)

Přeji naší krásné obci v této
složité situaci peníze na rozvoj
a provoz, řidičům opravené

díry v silnicích, dětem dostatek kvalitních
učitelů, školní sportoviště, skatepark
a volnočasové centrum. Sportovcům, aby jejich
spolky měly dostatek prostředků na energie
a bylo vůbec kde sportovat, cyklistům dokončení
cyklostezky do Kbel, potřebným, aby jim obec
mohla pomoci v tísnivé situaci, seniorům
dostupnost lékařské péče a jejich rodinám denní
stacionář. Všem přeji dokončení probíhajících
snad posledních developerských projektů tak,
aby nás už neobtěžovaly náklaďáky, bahno,
prach a hluk.
Všem přeji hodně zdraví, síly a spokojenos�
a hlavně, aby rok 2023 byl klidný a nikdo z vás
nemusel řešit existenční problémy a ať se nám
v té naší Vinoři krásně žije.

pour féliciter
2023

pour féliciter
2023
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Dne 7. 9. 2021 jsem předal Radě MČ dopis
následujícího znění: "Vážený pane starosto,
vážení členové rady, již 31. rokem řídím školu ve
Vinoři, 4. 9. 2022 dospěji do věku, kdy budu mít
nárok na důchod. Školu by měl začít řídit někdo
mladší. Další zdárné fungování školy mi po tolika
letech samozřejmě není lhostejné a budu jen
rád, když nový(á) ředitel(ka) posune školu dále
dopředu ke spokojenos� vaší a všech obyvatel
Vinoře.

S dostatečným předs�hem vám proto oznamuji,
že svoji činnost ve funkci ředitele ukončím
k 31. 12. 2022. V té době bude uzavřen finanční
rok a školní rok bude v běhu. Nástup nového
ředitele by tedy měl být bez problémů. Zároveň
vám �mto poskytuji dostatečný časový prostor
pro výběrové řízení na nového ředitele. Přeji
vám šťastnou ruku při jeho volbě."

Čas mého konce ve funkci ředitele nyní nastal.
Myslím, že vedení obce při výběru nové
ředitelky šťastnou ruku mělo. Od 1. 1. 2023
převezme funkci ředitelky moje dosavadní
zástupkyně paní Ing. Slávka Lupačová a já jsem
přesvědčen, že pod jejím vedením bude škola
fungovat ke spokojenos� většiny našich dě�
a jejich rodičů.
Děkuji všem, kteří během dlouhých let se mnou
ve škole a školce spolupracovali a snažili se
předat vašim dětem co nejvíce vědomostí
a dovednos�. Také děkuji všem, kteří se starali
o provoz školy. Na závěr chci pozdravit všechny,
kteří se se školou během mého působení
setkávali, ať už jako žáci nebo rodiče. A úplně
nakonec děkuji všem třem starostům, se
kterými se mi během mého ředitelování
výborně spolupracovalo.

Alfred Teller

NOVINKY
Jan Hnízdil:
Zaříkávač nemocí. Chcete se léčit, nebo uzdravit?
Hana Hindráková: Smr�cí byznys
Stanislav Češka: Případ českého knížete
Jo Nesb�: Spasitel
Jenny Colganová: Pojízdný krámek snů
Štěpán Javůrek: Chaloupky
Mike W. Craven: Černé léto
Benjamin Black: Odplata

NOVINKY PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Ivana Peroutková: Valentýnka a daleké kraje
Ivana Peroutková:
Valentýnka a pradávné poklady
Tanya Stewnerová:
Lili Větroplaška. Del�ni v ohrožení!
María Mañeruová:
Klub stopařů: Luk faraona Ramsese II.
Shani Petroffová:
Počertěná. Správné rozhodnu�
Olga M. Yusteová:
(adaptace) Herkules: hrdina řeckých bájí
Astrid Lindgrenová: Já chci taky do školy

MÍSTNÍ
KNIHOVNA

NOVÝ KONTAKT:
Hana Zeisová
Opočínská 364, Praha-Vinoř
Mobil: +420 702 176 971
knihovna@praha-vinor.cz

OTEVÍRACÍ DOBA KNIHOVNY:
ÚTERÝ: 9:00–13:30 a 14:30–19:00
ČTVRTEK: 9:00 –13:30 a 14:30–19:00

• OD PROSINCE MÁME NOVÝ VÝMĚNNÝ
SOUBOR KNIH Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY!

• OD LEDNA MÁME NOVÉ TELEFONNÍ
ČÍSLO: +420 702 276 971, Hana Zeisová

KONTAKT:
Markéta Kilingerová, ředitelka
Opočínská 364, Praha-Vinoř
Mobil: +420 739 042 617
vincent@praha-vinor.cz

Čtvrtek 19. ledna 2023 od 18 do 20 hodin.
Čekají na nás např. následující otázky:
Je současná doba něčím historicky ojedinělá?
Proč se dnes hovoří o změně společenského
paradigmatu? Jak se mění možnosti pro
uplatňování osobní svobody a pro lidskou
auten�citu? Co znamená žít auten�cky? Známe
dostatečně sebe samé? Jaké prostředky má
člověk pro své sebepoznávání k dispozici?
Přihlašovat se můžete na e-mailové adrese
marketa.kilingerova@praha-vinor.cz. Své místo
si rezervujte nejpozději do 12. ledna 2023.
Vstupné zůstává 300 Kč za večer a je třeba ho
zapla�t předem (přihlášení budou k úhradě
vstupného včas vyzváni). Těšíme se na Vás!
Markéta Kilingerová (zajišťuje organizování
večerů a jejich zázemí) a Eva Labusová (zajišťuje
program, moderování a doprovázení).

Kdy? 2x pátek – 13. 1. a 27. 1. 18:30–20:00
Obsah kurzu: Nožní gymnastika pro trénink
nohou namísto operace, vhodné u diagnózy:

- haluxů,
- zborcené klenby,
- plochých nohou,
- patní ostruhy,
- po úrazech,
- bolestech nohou,
- jako vhodná prevence.

Na kurzu projdeme praktická cvičení, která
jsou vhodná pro většinu problémů s nohama,
bude výjimečně umožněno pořizovat si audio
a video záznam pro vlastní potřebu.
Cvičení vychází z poznatků anatomie,
zdravotního cvičení, reflexologie a cvičení
spiraldynamik, jógové terapie.

Vhodné pro muže / ženy / dívky / chlapce
cca od 15 let až do 109!

Cena 990 Kč / celý kurz

Přihlášení a více info na:
marketa.obrova@gmail.com

I tento kurz máte možnost věnovat jako dárek
formou poukazu pro sebe, rodiče, partnery,
sourozence.

Změna ve vedení školy Druhý Večer pro Duši

inzerce

Poděkování místní Obce Baráčnické J. A. Komenského

PORPVÉ VE VINOŘI (lednový kurz )
CVIKY PRO ZDRAVÉ NOHY,
aby (nejen) chůze nebolela

Ivana Peroutková: VALENTÝNKA A DALEKÉ KRAJE,
recenze: Krásné a milé vyprávění o Valentýnce
a jejích trochu potrhlých nápadech. Velmi č�vá
kniha s krátkými kapitolami, která je navíc nádherně
ilustrovaná. Valentýnka ráda skládá písničky, se
kterými si autorka dala záležet a v knize rozhodně
nechybí.Navíc jdezdeo cestu k moři, což číst v zimě má
jisté kouzlo.

Linda Dvořáková, 9. C, ZŠ Vinoř

Vinořský spolek baráčníků děkuje touto cestou
těm, kteří nás v loňském roce 2022 v rámci svých
možností podporovali. Především však účastí
a přítomnos� na námi pořádaných akcích.
Obzvláště v roce, kdy jsme oslavovali 90 let od
vzniku naší Obce baráčnické, byla všestranná
podpora a účast občanů Vinoře pro nás morálně
velmi důležitá. Vážíme si toho a srdečně všem
děkujeme.
Náš velký vděk patří také místním zastupitelům
a celé Městské části Praha-Vinoř za podporu

a pomoc, které se nám od nich dostává. Věříme,
že v rámci zachování tradic našich předků,
budou dobré vztahy a společná úspěšná
spolupráce nadále pokračovat.
V závěru bych ráda jménem všech vinořských
baráčníků (sousedů a tetiček) popřála našim
občanům požehnané a klidné Vánoce a do
nového roku pevné zdraví, štěs� a především
SVĚT BEZ VÁLEK.

Věra Kučerová, rychtářka

Inzerce:
formát 60 x 40 mm (150 Kč), formát 60 x 90 mm
(300 Kč), formát 128 x 90 mm (500 Kč),
podklady můžete zasílat na e-mail:
noviny@praha-vinor.cz, nejpozději však
do 15. dne měsíce pro měsíc následující.

Řádková inzerce:
10 Kč za řádek. Jeden řádek je cca 50 znaků
včetně mezer, písmo Calibri vel. 9 bodů
(jako text v novinách). Barva černá.

60 x 40 mm
150 Kč

60 x 90 mm
300 Kč

128 x 90 mm
500 Kč

Předávání poděkování za dlouhodleté zásluhy (oslavy 90 let O. B. J. A. Komenského ve Vinoři)


